

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

STATISTICAL YEARBOOK  
FOR  
ASIA AND THE PACIFIC

---

1991

ANNUAIRE STATISTIQUE  
POUR  
L'ASIE ET LE PACIFIQUE

ECONOMIC AND SOCIAL COMMISSION FOR ASIA AND THE PACIFIC,  
BANGKOK, THAILAND

COMMISSION ECONOMIQUE ET SOCIALE POUR L'ASIE ET LE PACIFIQUE,  
BANGKOK, THAILANDE



UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

ST/ESCAP/1088

UNITED NATIONS PUBLICATION

Sales No. E/F.92.II.F.1

07000

PUBLICATION DES NATIONS UNIES

Numéro de vente: E/F.92.II.F.1

07000

ISBN 92-1-119597-7

ISSN 0252-3655

ECONOMIC AND SOCIAL COMMISSION FOR ASIA AND THE PACIFIC  
BANGKOK THAILAND  
COMMISSION ECONOMIQUE ET SOCIALE POUR L'ASIE ET LE PACIFIQUE  
BANGKOK THAILANDE



TABLE OF CONTENTS – TABLE DES MATIERES

	<i>Page</i>
Introduction .. .. .	<i>i</i>
General explanatory notes – Notes explicatives générales .. .. .	<i>iv</i>
World and ESCAP region – Monde et région de la CESAP .. .. .	1
ESCAP region – Région de la CESAP .. .. .	5
Developing ESCAP region – Secteur en développement de la CESAP .. .. .	10
Afghanistan .. .. .	16
Australia – Australie .. .. .	26
Bangladesh .. .. .	45
Bhutan – Bhoutan .. .. .	60
Brunei Darussalam – Brunéi Darussalam .. .. .	66
Cambodia – Cambodge .. .. .	75
China – Chine .. .. .	78
Commonwealth of the Northern Mariana Islands – Commonwealth des îles Mariannes septentrionales .. .. .	91
Cook Islands – Iles Cook .. .. .	93
Federated States of Micronesia – Etats fédérés de Micronésie .. .. .	99
Fiji – Fidji .. .. .	101
Guam .. .. .	115
Hong Kong – Hong-kong .. .. .	120
India – Inde .. .. .	135
Indonesia – Indonésie .. .. .	156
Iran (Islamic Republic of – République islamique d') .. .. .	171
Japan – Japon .. .. .	185
Kiribati .. .. .	204
Lao People's Democratic Republic – République démocratique populaire lao .. .. .	210
Malaysia – Malaisie .. .. .	216
Maldives .. .. .	232
Mongolia – Mongolie .. .. .	239
Myanmar .. .. .	245
Nauru .. .. .	259
Nepal – Népal .. .. .	261
New Zealand – Nouvelle-Zélande .. .. .	272
Niue – Nioué .. .. .	288
Pakistan .. .. .	293
Papua New Guinea – Papouasie-Nouvelle-Guinée .. .. .	309
Philippines .. .. .	320
Republic of Korea – République de Corée .. .. .	337
Republic of the Marshall Islands – République des îles Marshall .. .. .	356
Republic of Palau – République des Palaos .. .. .	358
Samoa .. .. .	360
Singapore – Singapour .. .. .	369
Solomon Islands – Iles Salomon .. .. .	385
Sri Lanka .. .. .	393
Thailand – Thaïlande .. .. .	408
Tonga .. .. .	426
Tuvalu .. .. .	435
Vanuatu .. .. .	439
Viet Nam .. .. .	448
<i>Annexes</i>	
I. Statistics on Democratic People's Republic of Korea – Statistiques relatives à la République populaire démocratique de Corée .. .. .	455
II. Principal sources – Sources principales .. .. .	460
III. Conversion coefficients and factors – Coefficients et facteurs de conversion .. .. .	467



## INTRODUCTION

This is the twenty-third issue of the *Statistical Yearbook for Asia and the Pacific*, prepared by the Statistics Division of the Economic and Social Commission for Asia and the Pacific. Data appearing in the publication have been compiled from periodic statements provided by the national sources and the national statistical publications supplemented, wherever necessary, by data compiled or published by the United Nations Statistical Office and the specialized agencies of the United Nations. The data up to the end of 1990, wherever available, have been included in the tables. The statistics of the following members and associate members of ESCAP are published in the *Yearbook*: Afghanistan, Australia, Bangladesh, Bhutan, Brunei Darussalam, Cambodia, China, Commonwealth of the Northern Mariana Islands, Cook Islands, Federated States of Micronesia, Fiji, Guam, Hong Kong, India, Indonesia, Iran (Islamic Republic of), Japan, Kiribati, Lao People's Democratic Republic, Malaysia, Maldives, Mongolia, Myanmar, Nauru, Nepal, New Zealand, Niue, Pakistan, Papua New Guinea, Philippines, Republic of Korea, Republic of the Marshall Islands, Republic of Palau, Samoa, Singapore, Solomon Islands, Sri Lanka, Thailand, Tonga, Tuvalu, Vanuatu and Viet Nam. In addition, statistics of the Democratic People's Republic of Korea are published in an annex to the *Yearbook*. It should be noted that the data for the above country have been obtained from several sources, official and unofficial, and should therefore be used with caution. The term "developing ESCAP region" excludes Australia, Japan and New Zealand; the term "ESCAP region" includes Australia, Japan and New Zealand.

### CONTENTS

The statistics covers a wide variety of subjects, viz., population, manpower, national accounts, agriculture, forestry and fishing, industry, energy, transport and communications, external trade, wages, prices and consumption, finance and social statistics. Summary tables, entitled "Regional statistical indicators", one relating to the ESCAP region in relation to the world and the other two relating to the whole of the ESCAP region and to the developing ESCAP region respectively, are published together for easy reference.

The statistical series included in this *Yearbook* have been selected on considerations of availability and importance. Readers desiring more detailed or comprehensive statistics in any particular field are referred to annex II, which shows the principal sources and publications.

Le présent volume constitue la vingt-troisième édition de l'*Annuaire statistique pour l'Asie et le Pacifique*, établi par la Division de statistique de la CESAP. Les données présentées dans la publication ont été dérivées des états périodiques fournis par les sources de chaque pays et des publications statistiques nationales complétées, dans tous les cas nécessaires, à l'aide de données réunies ou publiées par le Bureau de statistique et par les institutions spécialisées de l'Organisation des Nations Unies. On y a inclus les données relatives à la période allant jusqu'à la fin de 1990 partout où elles sont disponibles. On trouvera dans le présent *Annuaire* les statistiques des membres et membres associés de la CESAP énumérés ci-après: Afghanistan, Australie, Bangladesh, Bhoutan, Brunéi Darussalam, Cambodge, Chine, Commonwealth des îles Mariannes septentrionales, Etats fédérés de Micronésie, Fidji, Guam, Hong-Kong, Iles Cook, Iles Salomon, Inde, Indonésie, Iran (République islamique d'), Japon, Kiribati, Malaisie, Maldives, Mongolie, Myanmar, Nauru, Népal, Nioué, Nouvelle-Zélande, Pakistan, Papouasie-Nouvelle-Guinée, Philippines, République de Corée, République démocratique populaire lao, République des îles Marshall, République des Palaos, Samoa, Singapour, Sri Lanka, Thaïlande, Tonga, Tuvalu, Vanuatu et Viet Nam. On a publié les statistiques de la République populaire démocratique de Corée dans une annexe à l'*Annuaire*. Il convient de noter que les données relatives à ce pays proviennent de différentes sources, officielles et non officielles, et doivent, en conséquence, être utilisées avec prudence. L'expression "secteur en développement de la CESAP" exclut l'Australie, le Japon et la Nouvelle-Zélande, mais l'expression "région de la CESAP" comprend ces pays.

### MATIERES

Les statistiques ont trait à une large variété de sujets: population, main-d'oeuvre, comptabilité nationale, agriculture, sylviculture et pêche, industrie, énergie, transports et communications, commerce extérieur, salaires, prix et consommation, finances et secteurs sociaux. Pour plus de clarté, les tableaux récapitulatifs intitulés "Indicateurs statistiques régionaux", dont l'un se rapporte à la région de la CESAP par rapport au monde et les deux autres concernent respectivement l'ensemble de la région et les pays en développement de la région, sont publiés simultanément.

Les statistiques ont été choisies en fonction de leur disponibilité et de leur importance. Les lecteurs désireux d'obtenir des statistiques plus détaillées ou plus complètes dans un domaine particulier trouveront à l'annexe II une liste des sources des données et des publications principales.



## PRESENTATION OF STATISTICS

In most cases, data are published in the form in which they are available, subject to a broad standard pattern. In a few cases, however, the data have had to be suitably grouped. Index numbers have been shifted to a common base wherever possible to facilitate international comparison. Indexes of agricultural production have been compiled by the Food and Agriculture Organization of the United Nations in terms of calendar years. Time series are published wherever possible in respect of 11 years to facilitate computation of decennial growth rates. Statistics based on censuses and sample surveys are published in respect of the latest period for which they are available.

## SOURCES

The sources of information are given in annex II to this *Yearbook*. The ESCAP secretariat wishes to thank the international organizations and the national agencies for making the data available for publication. It is grateful, in particular, to the national statistical offices for their co-operation and prompt response in updating and revising the tables compiled by the secretariat.

## CONVERSION COEFFICIENTS AND FACTORS

Annex III gives the imperial British and United States equivalents of the principal metric weights and measures, together with a number of derived and conventional coefficients and other conversion factors employed in compiling the *Yearbook* tables. More extensive information can be found in the United Nations *World Weights and Measures*,<sup>1</sup> which provides a comprehensive survey of international and national systems of weights and measures with their British and metric equivalents.

## NOTE ON GEOGRAPHICAL AREAS

The designations employed and the presentation of the material in this publication do not imply the expression of any opinion whatsoever on the part of the Secretariat of the United Nations concerning the legal status of any country, territory, city or area, or of its authorities, or concerning the delimitation of its frontiers or boundaries.

Where the designation "country or area" appears in the headings of tables, it covers countries, territories, cities or areas.

In some tables, the designations "developed" and "developing" economies are intended for statistical convenience and do not necessarily express a judgement about the stage reached by a particular country or area in the development process.

<sup>1</sup> Statistical Office of the United Nations, *Statistical Papers*, Series M, No. 21, Rev. 1, New York, 1966.

## PRESENTATION

Les données sont publiées presque toujours telles qu'elles sont communiquées, compte tenu de la nécessité d'une certaine uniformité. Cependant, dans un petit nombre de cas, il a fallu les grouper. Pour faciliter la comparaison internationale, tous les indices sont rapportés à une base commune partout où cela est possible. Les indices de la production agricole ont été établis par la FAO pour les années civiles. Chaque fois qu'on l'a pu, on a publié des séries chronologiques sur 11 ans afin de faciliter le calcul des taux de croissance décennaux. On a publié les statistiques les plus récentes tirées de recensements et de sondages.

## SOURCES

Les sources de renseignements sont indiquées à l'annexe II de l'*Annuaire*. Le secrétariat de la CESAP tient à remercier les organisations internationales et les organismes nationaux de lui avoir communiqué les renseignements disponibles aux fins de publication. Il sait gré en particulier aux services nationaux de la statistique de leur coopération et de la promptitude avec laquelle ils ont mis à jour et corrigé les tableaux établis par ses soins.

## COEFFICIENTS ET FACTEURS DE CONVERSION

L'annexe III contient des équivalences britanniques et américaines des principaux poids et mesures du système métrique, ainsi qu'un nombre de coefficients conventionnels ou dérivés et autres facteurs de conversions utilisés pour établir l'*Annuaire*. On trouvera des renseignements plus complets à cet égard dans *World Weights and Measures*<sup>1</sup> qui est un catalogue complet des systèmes internationaux et nationaux de poids et mesures, et de leurs équivalences en unités métriques et britanniques.

## REGIONS GEOGRAPHIQUES

Les appellations employées dans cette publication et la présentation des données qui y figurent n'impliquent de la part du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies aucune prise de position quant au statut juridique de tel ou tel pays, territoire, ville ou zone, ou de ses autorités, ni quant au tracé de ses frontières ou limites.

Les appellations "pays ou zone" en tête des tableaux désignent les pays, les territoires, les villes ou les zones.

Les appellations "pays développés" et "pays en développement" qui figurent dans certains tableaux sont employées pour la commodité de la présentation statistique et n'impliquent pas nécessairement une prise de position quant au niveau de développement atteint par tel ou tel pays ou région.

<sup>1</sup> Bureau de statistique de l'ONU, *Etudes statistiques*, Série M. No. 21, Rev. 1, New York, 1966.



## EXPLANATION OF SYMBOLS

Three dots (. . .) indicate that data are not available or are not separately reported.

A dash (—) indicates that the amount is nil or negligible.

Two dots (. .) indicate that the item is not applicable.

A hyphen (-) between dates representing years, e.g., 1980-1981, is used to signify the full period involved, including the beginning and end years.

A slash (/) indicates a crop year or fiscal year, e.g., 1980/81.

An asterisk (\*) indicates that data are estimated by the United Nations.

An alphabet (p) indicates that data are provisional, preliminary or unofficial.

Decimal figures are always preceded by a period (.).

Substantial breaks in the homogeneity of a series are indicated by a vertical line.

The ESCAP secretariat would welcome comments from users, with a view to introducing improvements in forthcoming issues.

Statistics Division  
Economic and Social Commission for Asia and the Pacific  
Bangkok, November 1991.

## SIGNES CONVENTIONNELS

... = Aucune donnée disponible ou indiquée séparément.

— = Zéro ou négligeable.

.. = Ne s'applique pas.

- = Entre deux dates (par exemple 1980-1981): la période indiquée comprend l'année initiale et l'année finale.

/ = (par exemple 1980/81): campagne agricole ou exercice fiscal.

\* = Estimation du Bureau de statistique de l'Organisation des Nations Unies.

Le signe alphabétique (p) indique qu'il s'agit de données à caractère provisoire, préliminaire ou officieux.

Les décimales sont toujours précédées par un point (.).

Les discontinuités notables dans l'homogénéité des séries sont indiquées par un trait vertical.

Le secrétariat de la CESAP invite les utilisateurs de l'*Annuaire* à lui communiquer leurs observations pour lui permettre d'améliorer les éditions futures.

Division de statistique  
Commission économique et sociale pour l'Asie et le Pacifique  
Bangkok, novembre 1991.